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Protokół Nr 13/2025 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Prorodzinnej i Społecznej 

z dnia 24 lutego 2025 r. 

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM 

Posiedzenie Komisji Zdrowia, Polityki Prorodzinnej i Społecznej otworzył Przewodniczący Komisji, 
Grzegorz Nędza i stwierdził quorum. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Podczas posiedzenia obecni byli: 

- Elżbieta Burtan - Starosta Krakowski  

- Józef Rysak – Przewodniczący Rady Powiatu 

– Katarzyna Kapelak- Legut - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

- Lucyna Klich - Dyrektor Wydziału Organizacyjny i Spraw Obywatelskich 

– Krzysztof Niedziela Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Batowicach  

– Tomasz Smółka  - Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Czernej  

– Agnieszka Biela - Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Karniowicach  

– Katarzyna  Paduszyńska - Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Owczarach  

- Henryk Sikora - Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Więckowicach   

– Joanna Piątek – Przewodnicząca Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności   

- Agnieszka Kamińska – Kierownik Planowania i Analiz  

– Piotr Romański - Kierownik Biura Strategii i Rozwoju  

 

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Prorodzinnej i Społecznej Grzegorz Nędza z uwagi na 
sytuację organizacyjną osób uczestniczących w posiedzeniu zaproponował  zmianę kolejności  
punktów w taki sposób, aby porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia  

4. Zaopiniowanie projektów uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmiany Uchwały Budżetowej 
Powiatu Krakowskiego na rok 2025 

5. Zaopiniowanie projektów uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Województwa Małopolskiego z przeznaczeniem dla Krakowskiego Pogotowia Ratunkowego 
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6. Zaopiniowanie projektów uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Proszowickiemu z przeznaczeniem dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Proszowicach  

7. Informacja o aktualnej sytuacji domów pomocy społecznej 

8. Działalność Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności 

9. Realizacja zadań finansowanych lub współfinansowanych ze środków zewnętrznych w 
powiecie krakowskim w zakresie działania komisji 

10. Założenia dla kolejnych programów zdrowotnych Powiatu Krakowskiego 

11. Sprawy bieżące 

12. Zamknięcie obrad 

Nie było uwag do przedstawionego porządku obrad. 

Komisja jednogłośnie - 4 głosami- za zmieniła porządek obrad. 

3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU POPRZEDNIEGO POSIEDZENIA 

Nie było uwag, ani wniosków do protokołu  poprzedniego posiedzenia. 

Komisja jednogłośnie - 4 głosami za - przyjęła protokół nr 12/2024 z dnia 20 stycznia 2025 r. 

 

4. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY BUDŻETU I ZMIANY UCHWAŁY 

BUDŻETOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA ROK 2025 

Agnieszka Kamińska omówiła projekt uchwały.  

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

Komisja jednogłośnie - 4 głosami za - pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

5. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA POMOCY FINANSOWEJ DLA 

WOJEWÓDZTWA MAŁOPOLSKIEGO Z PRZEZNACZENIEM DLA KRAKOWSKIEGO POGOTOWIA 

RATUNKOWEGO 

Agnieszka Kamińska omówiła projekt uchwały.  

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

Komisja jednogłośnie - 4 głosami za - pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
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6. ZAOPINIOWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA POMOCY FINANSOWEJ 

POWIATOWI PROSZOWICKIEMU Z PRZEZNACZENIEM DLA SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO 

ZESPOŁU OPIEKI ZDROWOTNEJ W PROSZOWICACH  

Agnieszka Kamińska omówiła projekt uchwały.  

Grzegorz Nędza poinformował, że to już trzeci taki wniosek. Wcześniej złożyli je: Szpital im. G. 
Narutowicza w Krakowie i Szpital Powiatowy w Chrzanowie. 

Elżbieta Burtan podkreśliła, że pomoc finansowa będzie kierowana z przeznaczeniem dla szpitala w 
Proszowicach na zakup aparatu do USG do pracowni urologicznej, a nie na remont placówki.  

Michał Tochowicz zwrócił uwagę, iż szpital w Proszowicach obsługuje znaczą ilość mieszkańców 
powiatu krakowskiego, głównie z gmin: Słomniki i Kocmyrzów-Luborzycy. Wyraził swoją aprobatę 
dla tego wniosku.  

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

Komisja jednogłośnie - 4 głosami za - pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

7. INFORMACJA O AKTUALNEJ SYTUACJI DOMÓW POMOCY SPOŁECZNEJ 

Katarzyna Kapelak- Legut przedstawiła prezentację pn: „Zestawienie funkcjonowania domów 
pomocy społecznej w powiecie krakowskim  za 2024 r”, stanowiącą załącznik nr 2.  

Grzegorz Nędza podziękował za wypełnienie ankiety i prosił dyrektorów domów pomocy społecznej  
o przedstawienie wyzwań i potrzeb zarządzanych placówek. 

Agnieszka Biela  omówiła funkcjonowanie domu pomocy społecznej w  Karniowicach. Wyjaśniła, że 
do placówki trafiają pacjenci w bardzo ciężkich stanach, również spoza powiatu krakowskiego. W 
Powiecie Krakowskim świadczony jest wyższy komfort opieki niż w innych powiatach. 
Inwentaryzowana jest dokumentacja, zgodnie z zaleceniami straży pożarnej, dotyczącą przepisów 
przeciwpożarowych w placówce tak, aby zabezpieczyć czy wyeliminować ewentualne zagrożenia. 
Na terenie ośrodka znajdują się  mieszkania wspomagane dla osób niepełnosprawnych oraz 
mieszkania chronione dla podopiecznych pieczy zastępczej. Aktualnie placówka potrzebuje windy 
umożliwiającej przetransportowanie pacjentów. Starają się pozyskać środki finansowe z PFRON na 
zakup samochodu elektrycznego do przewozu pacjentów na terapię do centrum miasta Krakowa. 

Katarzyna Paduszyńska poinformowała, że dom pomocy społecznej w Owczarach posiada 99 
miejsc dla pacjentów przewlekle psychicznie chorych. Z innych powiatów kierowani są tam pacjenci 
w różnym wieku, aktualnie najwięcej osób z powiatu śląskiego. Są to pacjenci z bardzo trudnymi 
problemami, dla których okres adaptacji w takim miejscu trwa bardzo długo. Wyzwaniem i dużym 
wydatkiem było doprowadzenie instalacji elektrycznej do  kilku pokoi, aby bezpiecznie podłączyć 
zakupione łóżka przeciwodleżynowe.  Placówka mieści się w starym zabytkowym dworze, który 
wymaga pewnych dostosowań i pozwoleń konserwatorskich. Dyrekcja zachęca osoby zatrudnione 
w innym charakterze do podjęcia nauki w  szkole pielęgniarskiej na wypadek gdyby w przyszłości 
zabrakło wykwalifikowanego personelu. Dom pomocy społecznej współpracuje z Fundacją „O babci 
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i dziadku”, aby spełnić marzenia podopiecznych i umilić czas spędzany w placówce. 

Tomasz Smółka przedstawił funkcjonowanie domu pomocy społecznej w Czernej. Zaznaczył, że 
zabudowa jest objęta ochroną zabytków.  Budynki wymagają nieustannych remontów w zakresie 
działań służącym poprawie bezpieczeństwa przeciwpożarowej. Prace zostały podjęte w zakresie 
inwentaryzacji instalacji elektrycznej, aby zwiększyć poprawę oświetlenia ewakuacyjnego. 
Największym jednak wyzwaniem jest zaopatrzenie ośrodka w wodę. Czeka na pozytywną opinię  
dokumentacji wodno prawnej na kolejne lata. Podkreślił, że zatrudnienie pielęgniarek jest niezbędne 
przy zapewnieniu całodobowej opieki medycznej.  

Henryk Sikora poinformował, że w dom pomocy społecznej w Więckowicach  przebywa 147 
mieszkańców. Zaznaczył, iż powiat krakowski posiada największą ilość domów pomocy społecznej w 
całym województwie i dlatego do tych ośrodków trafiają mieszkańcy z innych powiatów. Zwrócił 
uwagę na zmiany pokoleniowe w zatrudnieniu pielęgniarek przechodzących na emerytury. Młode 
pielęgniarki przychodzą do pracy i szybko odchodzą z uwagi na wynagrodzenie i bardzo ciężką 
pracę.  

Krzysztof Niedziela poinformował, że w dom pomocy społecznej w Batowicach ma 117 mieszkańców 
i 85 pracowników. Zaznaczył, że podziela opinię przedmówców w zakresie zatrudnienia opiekunów i 
wspomniał o odejściu kilku pracowników do lżejszej i lepiej płatnej pracy. Kadra pielęgniarek 
wykrusza się i utrzymanie wskaźnika zatrudniania budzi niepokój, a umowy cywilnoprawne nie 
wliczają się nam do tego wskaźnika. Podkreślił, że remonty obiektów są kosztowne i nie można ich 
odwlekać i liczy na wsparcie powiatu.  

Grzegorz Nędza podziękował dyrektorom domów pomocy społecznej za zaangażowanie i misję 
wykonywanej pracy. 

Michał Tochowicz podsumował wypowiedzi dyrektorów i zauważył  stabilną sytuację w placówkach. 
Trudności pojawiają się z zakresie strefy finansowej infrastruktury w obiektach zabytkowych, które 
należałoby lepiej uzbroić pod względem zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców. Kwestia 
zatrudnienia pielęgniarek również dotyczy wszystkich domów pomocy społecznej i jest związana z 
konkurencyjnym wynagrodzeniem w innych placówkach medycznych, co wynika też z przepisów 
systemowych. 

Monika Motyczyńska wyraziła szacunek dla pracy pracowników domów pomocy społecznej i 
podkreśliła, że jest ona widoczna w opinii rodzin ich pacjentów. 

Elżbieta Burtan zwróciła uwagę, że lata wcześniej na remonty obiektów były pozyskiwane 
odpowiednie środki finansowe i ubolewa nad zaprzestaniem kontynuacji takich praktyk. Zapewniła, 
że kwestie wynagrodzeń oraz przedstawionych wyzwań będą analizowane przez Zarząd Powiatu w 
Krakowie. 

Henryk Sikora zwrócił uwagę, że brakuje silnorękich pracowników, którzy wsparli by zatrudnione 
kobiety przy opiece pacjentów często z zaburzeniami psychicznymi, agresywnymi czy z problemami 
strukturalnymi . 

Michał Tochowicz podkreślił, że to problemy natury systemowej. W tej kwestii bardzo pomocna 
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byłaby obecność ratownika medycznego przy pielęgniarce w domach pomocy społecznej. 

8. DZIAŁALNOŚĆ POWIATOWEGO ZESPOŁU DS. ORZEKANIA O NIEPEŁNOSPRAWNOŚCI 

Joanna Piątek przedstawiła prezentację pn: „Osoby z niepełnosprawnościami”, stanowiącą 
załącznik nr 3. Prelegentka poinformowała o utworzeniu związku zawodowego z uwagi na 
pominięcie dodatku do wynagrodzenia grupy pracowników zespołów ds. orzekania o 
niepełnosprawności. przez ustawy rządowe. 

9. REALIZACJA ZADAŃ FINANSOWANYCH LUB WSPÓŁFINANSOWANYCH ZE ŚRODKÓW 

ZEWNĘTRZNYCH W POWIECIE KRAKOWSKIM W ZAKRESIE DZIAŁANIA KOMISJI 

Piotr Romański  omówił prezentację pn: „Informacja o stanie realizacji zadań finansowych lub 
współfinansowanych ze  środków zewnętrznych realizowanych przez Powiat Krakowski w 2024 
roku” stanowiącą załącznik nr 4.  

Michał Tochowicz zwrócił uwagę na slajd dotyczący  programu „Samodzielność-Aktywność-
Mobilność!” – Dostępne mieszkanie.  

Agnieszka Biela wyjaśniła, że w powiecie krakowskim i nie tylko nie było wniosków do realizacji tego 
programu. 

Katarzyna Kapelak – Legut dodała, iż będzie kierowane pismo do PFRON o przekierowanie środków 
na inne zadania.  

Grzegorz Nędza podsumował, iż przedstawione przez dyrektorów domów pomocy społecznej 
zapotrzebowanie skłania do większego zaangażowania w pozyskiwanie środków zewnętrznych, 
celem zaspokojenia potrzeb. 

10. ZAŁOŻENIA DLA KOLEJNYCH PROGRAMÓW ZDROWOTNYCH POWIATU KRAKOWSKIEGO 

Lucyna Klich omówiła realizację programów zdrowotnych w Powiecie Krakowskim oraz 
dotychczasowe działania zmierzające do opracowania nowych programów zdrowotnych, w tym 
Stowarzyszeniem CESTACH realizujących kampanię „Polska wolna od HCV” mającą na celu 
podniesienie świadomości o zakażeniu wirusem HCV i jego profilaktyce. 

Michał Tochowicz zaznaczył, że przy tak rosnących wskaźnikach prób samobójczych wśród dzieci i 
młodzieży należałoby rozważyć opracowanie programu mającego na celu ochronę zdrowia 
psychicznego dzieci i zadeklarował wsparciem w tym zakresie. 

Grzegorz Nędza podzieli zdanie Michała Tochowicza, wskazując na pilną potrzebę działań w tym 
zakresie. 

Elżbieta Burtan wyraziła otwartość na wspólne spotkanie. 

11. SPRAWY BIEŻĄCE 

Grzegorz Nędza poinformował, że  w konsultacji ze Starostą Krakowskim odbyło się 4 lutego 2025 
roku spotkanie z Dyrektorem Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
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Myślenicach w celu doprecyzowania prośby o dofinansowanie ze strony Powiatu Krakowskiego.  

Grzegorz Nędza poinformował, że odbyło się spotkanie Starosty z przedstawicielami zawodowych 
rodzin zastępczych w związku z przedstawionymi postulatami. Zaznaczył, że odpowiedz na pismo  
Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej i Społecznej w sprawie utworzenia funduszu pożyczkowego 
oraz pismo z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej odnośnie zmian legislacyjnych do 
ustawy o pomocy społecznej, są dostępne w systemie e-Sesja. 

Michał Tochowicz wyraził opinię, że warto dofinansowywać zakup sprzętu, a nie w działania 
inwestycyjne, wnioskujących placówek medycznych. 

Grzegorz Nędza poinformował, że kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się w  siedzibie Urzędu 
Pracy Powiatu Krakowskiego. 

12. ZAKOŃCZENIE OBRAD 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Prorodzinnej i 
Społecznej, Grzegorz Nędza zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji 
Zdrowia, Polityki Prorodzinnej i Społecznej 

Grzegorz Nędza 

 

 

 

 

Protokołował: 

Agnieszka Fiałkowska-Saletnik 


